
PROTOKÓŁ Nr XIX/2012 
z przebiegu XIX Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytej w dniu 5 lipca 2012 r. o godz. 9.00 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy      -  Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy     - Irena Masztalerz 
− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 
− Radca Prawny     - Marianna Frąckowiak 
− kierownicy referatów i jednostek organ. - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− prezes Zarządu Gminnego Stowarz. Sołtys. Woj. Wlkp. - Halina  Czabańska 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej Bierła 
− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII i XVIII Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2012 – 2018. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno – 
Administracyjnemu Szkół w Jaraczewie. 

10. Informacja o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
11. Informacja o pracy w organach pozagminnych. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy. 
14. Wnioski. 
15. Zakończenie sesji.  

 
1. Otwarcie. 

 
 Zgodnie z  art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XIX Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach na ustawowy stan 15 radnych uczestniczy 
15 radnych. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
Minutą ciszy uczczono pamięć  zmarłego sołtysa miejscowości Rusko. 
 Przed przystąpieniem do pkt. 2, na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę porządku obrad? - żadnych uwag nie zgłoszono.  



Przewodniczący Rady  uznał porządek obrad za przyjęty.  
 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII i XVIII Sesji Rady Gminy . 
 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonych 
protokołów. 
 Sekretarz rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z 
przebiegu XVII Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 16 maja 2012 r. i protokołem z 
przebiegu XVIII  ( uroczystej ) Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 2 czerwca 2012 r. - nie 
wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli żadnych uwag do w/w protokołów. 
Za przyjęciem protokołów z przebiegu XVII i XVIII sesji bez czytania, głosowało 15 radnych. 
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVII 
Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 16 maja 2012 r. złożył Zastępca Wójta – Stanisław Andrzejczak. 
Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie 
zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt Gminy.  
 
28 maja 2012 roku Wójt uczestniczył w spotkaniu z okazji Dnia Pracownika Samorządowego 
zorganizowanym w Pałacu Prezydenckim w Warszawie.  
21 czerwca br brał udział w Zgromadzeniu WOKiSS w Poznaniu oraz w spotkaniu Zarządu 
Związku Gmin Wiejskich RP w Poznaniu. 
 Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady 
uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił wszystkich zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy 
pamięć po zmarłym kilka dni wcześniej sołtysie wsi Rusko- Panu Andrzeju Guździole. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Głos zabiera radny Roman Matuszak- pytanie dotyczy sprawy PWiK i odbioru  ścieków z terenu 
Gminy Jaraczewo. 
Radny składa interpelację dotyczącą złożenia podczas kolejnej sesji rady gminy odpowiednich 
wyjaśnień oraz informacji dotyczących słabych wyników egzaminu przeprowadzonego w klasach 6 
na terenie Gminy Jaraczewo. Średnia 22,3 punktu na 40 możliwych to nie jest dobry wynik. Radny 
zaznaczył, że tłumaczenie tak słabego wyniku znaczną trudnością tegorocznego testu nie jest 
dobrym tłumaczeniem. Prosi również o złożenie wyjaśnień w jaki sposób dzieci były 
przygotowywane do egzaminu, jakie prace prowadzono z nimi i przy pomocy jakich metod 
nauczania i wykorzystywania jakich pomocy naukowych. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady zwracając się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 



że  proponowane zmiany w budżecie gminy Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu 
w dniu 2 lipca 2012 r. i po szczegółowej analizie przedłożony projekt powyższej uchwały został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że proponowane zmiany 
w budżecie gminy w przedłożonym projekcie tej uchwały omówiła skarbnik Gminy na posiedzeniu 
Komisji w dniu 28 czerwca 2012 r. i po szczegółowej analizie zostały zaopiniowane jednogłośnie 
pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji rewizyjnej informuje, że proponowane w przedłożonym projekcie 
uchwały zmiany w budżecie gminy Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r., 
nie wnosząc uwag. 
 Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały?- 
głosowało 15 radnych.. Uchwała Nr XIX/107/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2012 – 2018. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był również omawiany na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji  Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.  
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 2 lipca 2012 r. i 
został przez Komisję zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt przedłożonej 
uchwały omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 28 czerwca 2012 r. i został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r., 
po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy nie wniosła uwag do przedłożonego projektu 
tej uchwały.  
 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały- 
głosowało 15 radnych. Uchwały Nr XIX/108/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 
posiedzeniach  Komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 
Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. po szczegółowej analizie przedłożony projekt tej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
omówiła Pani Olga Kaczmarek na posiedzeniu Komisji w dniu 28 czerwca 2012 r. i po analizie 
został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 
posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. , nie wnosząc uwag. 
 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały?- 
Na ustawowy stan 15 radnych  za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała                   
nr XIX/109/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
 
 



 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Zespołowi Ekonomiczo- 

Administracyjnemu Szkół w Jaraczewie. 
 
 Przewodniczący rady informuje, że projekt tej uchwały był również omawiany na 
posiedzeniach Komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach  przez Panią Olgę  Kaczmarek, Komisja 
na posiedzeniu w dniu 2 lipca 2012 r. przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2012 r., po udzielonych wyjaśnieniach  przez Panią Olgę 
Kaczmarek, przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że przedłożony projekt tej uchwały omówiła Pani 
Olga Kaczmarek na posiedzeniu Komisji w dniu 2 lipca 2012 r. i po udzielonych wyjaśnieniach  
Komisja nie wniosła uwag. 
 Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto z radnych jest za podjęcie powyższej uchwały ? - 
głosowało 15 radnych. Uchwała Nr XIX/110/2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 Przewodniczący  Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach.  
 

10. Informacja o przygotowaniach do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
 

Informacja o przygotowaniach do wypoczynku letniego stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie składa dyrektor Gminnego Zespołu Administracyjno- Ekonomicznego Szkół w 
Jaraczewie- Pan Jerzy Jakubowski. 
Podczas tegorocznych wakacji w każdej ze szkół organizowane są półkolonie letnie. Zapisało się 
136 dzieci. Największym zainteresowaniem cieszyły się półkolonie w szkole w Goli. Na 
organizowanie tej formy wypoczynku pozyskano środki zewnętrzne z Warszawy w wysokości 
15.000 zł. Półkolonie opłacane są również przez rodziców. Dodatkowo dofinansowywane są z 
budżetu gminy w wysokości 9.000,00 zł. Program półkolonii jest bardzo bogaty.  
W roku bieżącym organizowane są również kolonie letnie nad morzem w miejscowości Darłówko 
w terminie od 14- 24 lipca. W koloniach uczestniczy 30 dzieci. Dzieciom zapewnia się wyżywienie, 
opiekę medyczną i ratownika. Rodzice wpłacali kwotę 740,00 zł. Ta forma wypoczynku 
dofinansowywana jest również z budżetu gminy w wysokości 10.000,00 zł. 
Kolejną formą wypoczynku jest wyjazd 13 osobowej grupy młodych sportowców – piłkarze 
młodziki z GKS do Niemiec, gdzie Klub Sportowy z Zöschen, z okazji rocznicy powstania Klubu 
organizuje pobyt naszym młodym sportowcom. Są to nie tylko zajęcia sportowe, ale również 
prowadzenie zajęć sportowych przez jednego ze sławnych piłkarzy niemieckich. Wyjazd jest 
bezpłatny. Koszt organizacji w wysokości 6.000,00 zł (transport i ubezpieczenie) pokrywa budżet 
gminy, pozostałe elementy tego wypoczynku pokrywa strona niemiecka. 
Również w ramach organizowanej co dwa lata wymiany młodzieży polsko- niemieckiej w roku 
bieżącym organizowane są kolonie międzynarodowe. Tegoroczne kolonie zorganizowane zostały 
przez stronę niemiecką w miejscowości Grillenberg w Niemczech w terminie od 29.07- 05.08. 
Kolonie te 18 osobowa grupa dzieci spędzi ze swoimi kolegami z Niemiec i Ukrainy. Odpłatność to 
350,00 zł, pozostałe koszty to transport i ubezpieczenie pokrywane są z budżetu gminy. W tym roku 
wypocznie około 238 dzieci co stanowi 30% wszystkich dzieci w gminie. 
Do przedstawionej informacji nikt z obecnych na sesji nie złożył zapytania. 
Przewodniczący Rady podziękował dyrektorowi Jakubowskiemu za złożenie informacji o 
przygotowaniu wypoczynku letniego na terenie gminy Jaraczewo. 
Kolejne sprawozdanie składa Kierownik GOPS w Jaraczewie Pani Bernadeta Sołtysiak. 



Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Informuje, że otrzymano 25 miejsc. Wypoczynek organizowany jest przy pomocy Kuratorium 
Oświaty w Poznaniu. Z tej formy pomocy korzystać mogą osoby, które spełniają określone kryteria 
i nie ukończyły 16 roku życia. Tegoroczny wypoczynek organizowany jest w Murzasichlu obok 
Zakopanego. Wyjazd ten jest w 100% bezpłatny.  
Kolejną formą wypoczynku jest wyjazd nad morze do Jarosławca, organizowany przez 
Stowarzyszenie Nasze Szwedrerowo. Z tej formy wypoczynku korzystamy po raz 3. Wypoczynek 
ten przeznaczony jest dla dzieci z rodzin zagrożonych przemocą i alkoholizmem. Termin wyjazdu 
to sierpień. Koszt to 650,00 zł i finansować to można ze środków pomocy społecznej oraz funduszu 
przeciwdziałania alkoholizmowi. Na tą formę wypoczynku pozyskano środki w wysokości 9.000,00 
zł. 
Do złożonego sprawozdania nie złożono żadnych pytań.  
 

11. Informacja o pracy w organach pozagminnych. 
 

Nie złożono żadnej informacji.  
 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Temat dotyczy ścieków. Jest przygotowywana umowa 
dotycząca odprowadzania ścieków, z tymże muszą być dopracowane jej szczegóły dogodne dla 
jednej i drugiej strony.  
Umowa nie polega na wejściu w spółkę PWiK . Szerzej o kształcie tej umowy zostanie złożona 
informacja na komisjach rady.  
Radny Matuszak prosi o odpowiedź na wrześniowej sesji, podkreśla że będzie wymagał by z 
początkiem roku szkolnego podejmowane były już działania dotyczące przygotowania dzieci do 
egzaminu.  
 

13. Wolne głosy. 
 

Tomasz Twardowski składa sprawozdanie z objazdu szkół przeprowadzonego w czerwcu w celu 
zapoznania się z ich stanem i wymaganiami remontowymi. Komisja stwierdza, że placówki 
oświatowe na terenie gminy znajdują się w dobrej kondycji i nie wymagają gruntownych remontów, 
a jedynie bieżących napraw, prace te będą wykonywane we własnym zakresie przez poszczególne 
placówki. Na przyszłość zdaniem Komisji należy rozważyć malowanie elewacji i wymianę 
poszycia dachowego w Zespole Szkół w Rusku. Jest to poważna inwestycja.  
Przewodniczący Komisji informuje zebranych, że protokół z objazdu placówek w najbliższym 
czasie zostanie złożony na ręce zarówno Wójta Gminy jak i Przewodniczącego Rady. 
Twardowski informuje, że zakończono I rundę rozgrywek Ligi „W”. Tradycyjnie prowadzi Rusko. 
Głos zabiera radny Matuszak, kierując pytanie do radnego powiatowego Jana Szczerbania. Pytanie 
dotyczy ogólnie pojętych podejmowanych przez powiat jarociński działań. Prosi o konkretne 
informacje dotyczące DPS w Zakrzewie , remontu wiaduktu, szpitala powiatowego oraz chodnika 
w Rusku. 
W dalszej części głos zabiera Kierownik Referatu Współpracy, Promocji i Środków Unijnych – 
Pani Olga Kaczmarek. 
Sprawozdanie  o przeprowadzonych przetargach w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Głos zabiera sołtys wsi Parzęczew Pan Zbigniew Nowak. Pytanie kierowane jest do redaktora 
Gazety Jarocińskiej. Pytanie dotyczy zamieszczonej w prasie informacji o tym, że sołectwo dostało 
za udział w Turnieju Samorządów Wiejskich kwotę 100,00 zł, jednak pieniądze te nie trafiają 
„fizycznie” do rąk sołtysa, a są przeznaczone na cele sołectwa. Odbiór mieszkańców jest jednak z 
goła inny i sołtys musi tłumaczyć mieszkańcom, że nie zainkasował on fizycznej gotówki. 



Wiadomo, że środki te są wkładane do środków budżetowych danego sołectwa. 
Redaktor informuje, że skoro popełnił błąd napisze sprostowanie bądź wyjaśnienie tej sytuacji.  
Sołtys pyta również o fundusz wiejski i kwestię przedkładania ofert do wystawianych zleceń na 
zakupy, bądź usługi. Sołtys tłumaczy, że aby pozyskać ofertę musi zrobić 100 km.  
Z oburzeniem wskazuje, że fundusz sołecki przypisany do sołectwa można wydawać, wskazuje, że 
skoro ma środki to może je dowolnie wydawać na cele rozpisane bez prowadzenia jakiejkolwiek 
procedury. 
Głos zabiera Wójt, twierdząc że zakupy dokonywane są według ustalonej zasady, w tym przypadku 
zgodnie z Regulaminem wydatkowania środków poniżej kwoty 14.000 euro netto wprowadzonym 
zarządzeniem Wójta Gminy Jaraczewo. Wójt wskazuje, że nie można najpierw dokonać zakupu, a 
potem przychodzić po zlecenie. Celowość wydatków bada nam RIO i zawsze pada pytanie dlaczego 
zakupu dokonano w tym, a nie w innym sklepie czy punkcie.  
Wójt wskazuje, że owszem do kwot niższych np. wskazanej przez sołtysa kwoty 17,00 zł można 
ograniczyć procedurę, jednak najpierw należy usiąść i przedyskutować zmiany istniejącego 
zarządzenia. Zapewnia, że kompromis można wspólnie wypracować. 
Głos zabiera radny Jan Szczerbań. Informuje, że Powiat Jarociński w ubiegłym tygodniu dokonał 
zakupu „Kotlina” za kwotę 5.000.000,00 zł. Wycena na 6.700.000,00 zł. Kotlin został zakupiony 
gdyż jego właściciele chcieli prowadzić rozmowy z Powiatem, natomiast właściciele Zakrzewa- 
nie. 
Prowadzenie DPS jest zadaniem własnym powiatu i z tego zadania trudno byłoby zrezygnować.  
Zakrzew i prowadzenie tam DPS związał się z dużymi nakładami m.in. dzierżawą, remontem i tym 
podobnymi.  Dlatego właśnie zakupiono Kotlin. Przy przeprowadzonej kalkulacji zakup Kotlina był 
rentowny i opłacalny.  
Informuje, że w Zakrzewie pozostawiono  dwa nowo wybudowane pawilony ze środków 
powiatowych. Powiat będzie próbował odzyskać te środki i z pewnością sprawa znajdzie się na 
drodze sądowej. 
Wiceprzewodnicząca Rady pyta o koszt remontu zakupionego obiektu. Radny Szczerbań 
odpowiada, że zakładany koszt to kwota ok. 10 mln zł. 
Z pytaniem  do radnego Szczerbania zwraca się radny Matuszak. Pytanie dotyczy tego ile z ogólnej 
liczby 100 pensjonariuszek jest z terenu powiatu jarocińskiego i czy w odniesieniu do tych osób 
które są z innych powiatów, te powiaty dokładają środki do ich utrzymania.  
Radny Szczerbań odpowiada, że większość pensjonariuszek jest z tzw. „starego portfela”. Radny 
nie potrafi w tym momencie odpowiedzieć ile pensjonariuszek jest z terenu powiatu jarocińskiego. 
To potrafi doprecyzować tylko dyrektor DPS- Pan Krzynowek. 
 
Salę obrad opuścił radny Matuszak ( za zgodą Przewodniczącego Rady ). 
 
Radny Szczerbań przystępuję do omówienia spraw wiaduktów. Podkreśla, że ogromnym sukcesem 
jest podjęcie decyzji o remoncie wiaduktu. Projekt ten jest w trakcie realizacji w co nikt nie wierzył. 
Z ministerstwa na wiadukt pozyskano środki finansowe w wysokości 6.000.000 mln zł. Koszt 
remontów to 12 mln zł. Informuje w tym miejscu, że wystąpią utrudnienia w ruchu drogowym gdyż 
remontowane wiadukty będą zamknięte.  
Również droga która prowadzi do wiaduktu, a jest drogą powiatową będzie wyremontowana. Na 
chwilę obecną trwają rozmowy z GDKiA w Poznaniu o przejęciu przez nich tego odcinka drogi.  
Radny przechodzi do omówienia kolejnej sprawy o którą został zapytany, tj. o kwestię szpitala 
powiatowego w Jarocinie. Nie rozumie posunięć wykonywanych przez zarząd szpitala. Radnego 
interesuje najbardziej człowiek, a nie posunięcia dyrekcji. Informuje, że na chwile obecną poprawia 
się sytuacja jeżeli chodzi o wykwalifikowaną kadrę medyczną. W szpitalu zatrudniono kilku 
nowych specjalistów. Informuje również, że ogłoszono nowy konkurs na stanowisko prezesa spółki. 
Z pytaniem dotyczącym szpitala, a konkretnie jego właściciela zwraca się radny Matuszak. 
Informuje, że jeszcze kilka lat wstecz pisało się, że właścicielem szpitala będzie powiat, a teraz 
pojawiają się założenia, że zakłada się nawet wejście inwestora zewnętrznego.  



Szczerbań: sytuacja zmienia się i należy szukać rozwiązań, obecnie prawo zabrania dawać 100% 
opieki nad szpitalem spółce, powiat ma odpowiednie udziały i nie sprzeda ich z pewnością jeszcze 
przez 3 lata- zgodnie z prawem. Owszem powiat prowadził rozmowy z firmami zewnętrznym, bo 
tak należało podczas sytuacji zaistniałej w kwietniu br.  
W dalszej części radny Szczerbań porusza kwestię chodnika w miejscowości Rusko. Kwota 
50.000,00 zł za które miał zostać wyremontowany przedmiotowy chodnik z pewnością wróci do 
Ruska, być może już nie na tą inwestycję, ale zapewnia że wróci.  
Głos zabiera radny Kowalczyk. Kwestia dotyczy interpelacji złożonej w marcu 2011 roku, a 
dotyczącej pogłębienia rowu przy drodze powiatowej w Noskowie.  
Radny Szczerbań dziękuję za przypomnienie. Jednak podkreśla, że sprawą tą winien się zająć 
Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie. Informuje radnego Kowalczyka, że sprawdzi jeszcze w tym 
tygodniu dlaczego zadanie to nie zostało wykonane.  
Głos zabiera Wójt Gminy Jaraczewo. Podejmuje temat dotyczący pensjonariuszy i podkreśla, że w 
świetle nowych przepisów prawa obdarzanie gmin pensjonariuszami nowymi. 80% pensjonariuszy 
w gminie Jarocin to starzy pensjonariusze i ich nie obejmują dopłaty z gmin, które nie należą do 
powiatu jarocińskiego. Takich kompensat można żądać w stosunku do nowo przyjmowanych 
pensjonariuszy na nowych zasadach.  
Zwraca się do radnego Szczerbania, zauważając że jego zdanie jako członka zarządu ma dużą siłę 
przebicia, podkreślając jednocześnie, że ta siła przebicia nie zawsze przekłada się na gminę 
Jaraczewo.  
Prosi radnego o pomoc w realizacji zadania dotyczącego chodnika w Rusku, chodnik ten winien 
być dokończony, to nie nowa inwestycja a stara do dokończenia. Zarzuca, że radny Szczerbań 
kiedyś powiedział, że powiat nie robi chodników, a w Kotlinie  owszem zrobił, jeżeli był wyłom z 
zasady to nie należy się dziwić, że Wójt Gminy Jaraczewo pyta  dlaczego w Kotlinie jest chodnik, a 
w Rusku ten odcinek jest nadal nie dokończony.  
Wójt wraca do tematu dróg. Podkreśla, że każdą zaproponowaną przez powiat drogę do remontu 
przyjmował do budżetu, nigdy nie odmawiał takich inwestycji. Informuje, że ewentualnie mógł nie 
zgodzić się z proponowanymi do remontu odcinkami, gdyż woli żeby remont drogi powiatowej 
szedł od drogi krajowej (droga Brzostów – Panienka), a od miejscowości Góra przez mostek i do 
Zalesia. Uzasadnia to tym, że w tym momencie ma normalnie poszerzoną drogę we wsi Góra wraz 
z chodnikami, wyremontowany mostek, z którym podczas większych opadów są problemy, bo jest 
zalewany, a w przypadku remontu zostałby naprawiony i przeczyszczony. Wójt informuje, że bez 
względu na to co zostało wypowiedziane, to jadąc na spotkanie do Żerkowa zauważył, że kolejna 
droga powiatowa w Żerkowie jest zrobiona. Nam się wypomina, że Rusko naciska na chodniki na 
inwestycji która była robiona, a wymaga dokończenia, a jadąc do Żerkowa od naszej strony jest 
piękna nowa nawierzchnia w pasie drogi powiatowej z całą nową infrastrukturą. Wójt słyszał o tej 
inwestycji bezpośrednio od Kacpra Ekerta. Wójt podkreśla, że dawno słyszał o przebudowie drogi 
na odcinku z Noskowa do Góry i Zalesia i dalej w stronę Żerkowa. To była koncepcja  
”schetynówki” . Nikt z Wójtem nie rozmawiał o zmianie koncepcji, że inwestycja zacznie się od 
Żerkowa i dalej do Jaraczewa. Wójt obawia się, że w momencie kiedy 6 mln zł zostanie 
przeznaczonych na remont wiaduktów, to nie zostanie wyremontowana żadna droga, a jeżeli nawet 
jest jaki plan remontu dróg, to prosi radnego Szczerbania o wskazanie które to będą drogi. 
Zadłużenie powiat już „jakieś” posiada może się ono pogłębiać, a w związku z tym przyblokowane 
zostaną inwestycje na kolejne lata. Podkreśla, że i owszem wiadukt jest bardzo ważny z punktu 
wiedzenia przemieszczania się, ale wskazuje też że mieszkańcom z pewnością będzie trudno 
zrozumieć to, że inwestycje na drogi zostały wstrzymane.  
Kolejną kwestią poruszoną przez Wójta jest zbyt mały przekaz informacji pomiędzy Starostwem, a 
Gminą Jaraczewo. Informacje do gminy docierają bądź to z prasy lokalnej, bądź od Pana Teodora 
Grobelnego.  
Głos zabiera radny Powiatowy Jan Szczerbań. Informuje, że Wójt powiedział w roku 2012, że nie 
ma środków finansowych, dlatego dyplomatycznie, po ostrym sporze z Jarocinem, gdzie zarzucono 
Powiatowi, że gmina Jaraczewo nie dołoży środków finansowych do remontu drogi, a gmina 



Żerków dopłaci, dlatego radny udzielił takiej informacji do prasy. Przeprasza za zaistniałą sytuację i 
przyznaje, że mieszkańcom gminy Jaraczewo będzie się trudno wytłumaczyć. Radny wskazuje, że 
na znikomy czas jaki został do podjęcia decyzji w zakresie remontu dróg powiatowych, taka 
decyzja zapadła. Przyznaje, że po remoncie wiaduktów i Kotlina środki finansowe powiatu są 
„mizerne”. Nie wie również jak ułoży się przyszłoroczny budżet. Wie, że ta droga od Chwalęcina z 
połączeniem Góry jest ważną inwestycją. Chodzi też o ułożenie koalicji w Powiecie gdyż 10 
członków to radni wchodzący w skład Ziemi Jarocińskiej i trudno czasami jest coś przegłosować. 
Radny informuje, że pod względem przekazywania środków finansowych na remonty dróg zwróci 
„po koleżeńsku” uwagę Panu Staroście Jarocińskiemu z naciskiem również na kwestię braku 
spotkań organizowanych przez Starostę z Wójtami. Podkreśla ponownie, że wie, że kwotę 50 tys zł 
musi zwrócić do Ruska.  
Zalesie dla radnego Szczerbania jest również ważne pod kątem tzw. małej obwodnicy, gdyż z 
Cielczy można dojechać do Zalesia, dalej przez mostek do Góry, a Góra jest węzłem łączącym z 
drogą krajową nr 12.  
Głos zabiera Wójt- informuje, że nie przypomina sobie że powiedział o tym ze nie ma środków na 
remont przedmiotowej drogi, a nawet jeżeli tak było to była luźna rozmowa radnego z Wójtem, nie 
poparta żadnym pismem. Wójt podkreśla, że nie może być tak, że Zarząd Powiatu rozmawia nie 
formalnie i jak się dowie, ze nie ma pieniędzy to nie wchodzi z inwestycjami. Jest droga służbowa 
ustalania budżetu, gdzie winna pojawić się propozycja formalna. Te rozmowy nie były formalnymi, 
a znalazły się w prasie. Nie może być tak że kolega z zarządu powiatu z kolegą wójtem coś ustalają 
i tak powstaje budżet. Wójt podkreśla, że jest rozczarowany taką odpowiedzią. Wójt wskazuje, że w 
każdej do tej pory inwestycji realizowanej przez powiat na terenie gminy Jaraczewo, gmina miała 
swój udział. W sprawie przedmiotowej drogi nie było formalnej propozycji.  
Głos w odpowiedzi na stwierdzenie Wójta, zabiera radny powiatowy Jan Szczerbań- informuje, że 
jeżeli Wójt chce rozmawiać z członkiem zarządu tylko w formie pisemnej to nie jest żaden 
problem. Jeżeli podczas rozmowy prywatnej, zdaniem Szczerbania, Wójt mówi że nie ma środków, 
to co da droga służbowa i jak Pan znajdzie środki.  
W tym momencie Wójt prosi o wyjaśnienie jak środki finansowe trafiły na remont drogi do 
Żerkowa, skora nie jest uznawana droga formalna. Wywodzi, że są procedury formalne gdzie do 
gminy występuje się z propozycją, a gdy gmina odrzuca to się ma argument, że gmina odrzuciła.  
Wójt informuje, że od dłuższego czasu monituje sprawę odprowadzania wody z drogi powiatowej 
do Ruska. Żeby studzienki deszczowe odpowiednio zbierały wodę winny zostać wyczyszczone trzy 
rowy na ul. Golskiej w Jaraczewie. One wspomagają odwodnienie. Zarząd Dróg Powiatowych 
ciągle odsuwa tą kwestię. W piśmie z tego roku gmina została poinformowana, ze wykonane to 
będzie w roku przyszłym. Temat ten jest ważny dla gminy, podobnie jak wiadukty w Jarocinie dla 
gminy Jarocin.  
Radny Szczerbań nie wie o pismach kierowanych do Starosty, bo Starosta o takowych jego też nie 
informuje.  
Wójt podkreśla, że pisząc pisma do Starosty kieruje je również do Zarządu Powiatu, bo Starosta nie 
jest jednoosobowym ciałem, kompetencje Starosta ma z Zarządem. 
Głos zabiera radny Stangret w sprawie pisma złożonego do Starostwa, a dotyczącego przejścia dla 
pieszych w Jaraczewie. Informuje, że przyszła odpowiedź i inwestycja została przełożona z braku 
środków finansowych na kolejny rok. Wskazuje na to, że jest to temat ściśle związany z 
bezpieczeństwem w ruchu drogowym. 
Głos zabiera radny Kryszak jako mieszkaniec Zalesia pyta radnego powiatowego Szczerbania, co 
powie mieszkańcom Hub Zaleskich na temat wstrzymanej inwestycji drogowej. Podkreśla, ze z ust 
Szczerbania pojawiło się publiczne przyrzeczenie zrobienia tej drogi na odcinku powiatowym. 
Gmina swój odcinek zrobiła.  
Głos zabiera radny powiatowy Szczerbań- droga ta na jesień bieżącego roku zostanie zakończona, 
choć nie ma takiego zapisu w budżecie.  
Głos zabiera radna Barbara Pielucha. Pytanie dotyczy wymalowania przejść dla pieszych na 
wyremontowanej krajowej drodze nr 12 w miejscowościach Łobez, Góra, Brzostów. 



Głos zabiera radny Marek Grobelny. Sprawa dotyczy tego czy Urząd Gminy posiada umowę lub 
wpływ na firmę z Dobrzycy, która ma odebrać folię po kiszonkach i po nawozach. Pojawiły się 
kurendy kierowane do sołtysów, na których był podany termin odbioru na koniec czerwca, a do tej 
pory nic się w tym temacie nie dzieje. 
Drugie pytanie radny kieruje od radnego powiatowego Teodora Grobelnego, pytanie dotyczy 
odmulenia rowów na drodze w stronę Strzyżewka od drogi Rusko- Borzęciczki. Radny zapewniał 
rolników ze Strzyżewka, że będzie to robione, a od dwóch lat w tym temacie nic się nie dzieje. 
Radny Teodor Grobelny informuje, że rozmawiał z Zarządem Dróg Powiatowych i odpowiedź w tej 
kwestii była pozytywna.  
Głos zabiera zastępca Wójta Gminy Jaraczewo w kwestii pasów na drodze krajowej. Zarząd Dróg 
Powiatowych obiecał namalowanie pasów przed Euro 2012. Euro się skończyło, a Zarząd się nie 
wywiązał z obietnicy. Informuje, że po zakończeniu sesji skontaktuje się telefonicznie z Zarządem 
Dróg.  
W kwestii utylizacji „folii po kiszonce” i worków po nawozie, Zastępca informuje, że Urząd nie ma 
podpisanej umowy na utylizację tego typu odpadów. Urząd dowiedział się od sołtysów o takowej 
firmie i profilu jej działalności. Firma bezpośrednio próbowała dotrzeć do rolników poprzez 
sołtysów.  
W tej kwestii głos zabiera Wójt wskazując, że urząd może się odezwać do firmy i sprawdzić jaka to 
firma, skoro okazuje się nie solidna.  
Głos zabiera Przewodniczący Rady. Zwraca się z do przedstawiciela policji z prośbą o zwrócenie 
uwagi na zakaz wywieszania na przystankach autobusowych plakatów i afiszy. 
Prosi również dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie o przygotowanie na 
kolejną sesje informacji o tym ilu mieszkańców jest podłączonych do kanalizacji, a ilu jest nie 
podłączonych od początku i tych którzy nie chcą się podłączyć i jakie wobec nich wyciągane są 
konsekwencje. 
 

14. Wnioski. 
 
 Nie zgłoszono wniosków.  
 

15. Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 11.25 zakończył XIX Sesje Rady Gminy Jaraczewo. 
 
Jaraczewo,  dnia 9 lipca  2012 r.  
 
Protokółował:       PRZEWODNICZĄCY RADY 
/-/ Elżbieta Wyremblewska           /-/ Roman Skrzypczak 
 
 
 
  


